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Přehled zpráv uplynulého dne o klíčových událostech na

Blízkém východě a v severní Africe: Sýrie, Izrael, Turecko,

Írán, Irák, Jemen, Egypt a Saúdská Arábie.

Zprávy ze světových zpravodajských kanálů, arabských a

západních zdrojů, včetně uživatelů sociálních sítí. Recenze

obsahují vojenské mapy, fotografie a videa

nejvýznamnějších událostí.

Schůzka ministrů zahraničí G20 začala ve čtvrtek chvilkou ticha na

památku obětí zemětřesení v Turecku a Sýrii.

https://anna-news.info/svodka-sobytij-v-sirii-i-na-blizhnem-vostoke-za-2-marta-2023-g/
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Chvíli ticha vyhlásil indický ministr zahraničí Subramanyam

Jaishankar.

Dne 2. března se v Dillí koná setkání ministrů zahraničí G20.

SÝRIE

Výbor syrské vlády pro mimořádné situace ve čtvrtek zveřejnil

konečné údaje o následcích zemětřesení ze 6. února. V prohlášení

vydaném  tiskovou agenturou SANA se uvádí, že počet obětí zásahu

byl 414 304.

„Bylo registrováno 91,8 tisíce rodin, které utrpěly škody,“ uvádí

dokument. "4 444 budov bylo zcela nebo částečně poškozeno."

V prohlášení se uvádí, že z trosek zřícených budov bylo zachráněno

1553 lidí, pohřešováno 6. Po zemětřesení bylo zbouráno 292

zchátralých domů.

Syrské ministerstvo zdravotnictví již dříve informovalo, že obětí

přírodní katastrofy se v republice stalo nejméně 1414 lidí, zraněno

bylo 2349. Podle Světové zdravotnické organizace zemřelo v

nevládních oblastech na hranici s Tureckem 4537 lidí.

Dne 20. února ministr bydlení a veřejných prací Arabské republiky

Suheil Mohammed Abdel Latif na tiskové konferenci uvedl, že syrské

úřady provedly technickou kontrolu 22 000 budov a staveb v Latakii,

13 000 v Aleppu a 7 200 v Aleppu po katastrofě — v Hama. Podle něj

se tak stalo „za účelem identifikace budov nebezpečných pro život a

evakuace obyvatel odtud“. Podle ministra bylo ve třech provinciích

postižených zemětřesením zřízeno přes 250 středisek dočasného

pobytu pro občany, kteří zůstali bez domova. V nejbližší době bude

instalováno dalších 300 panelových domů.

Syrská vláda schválila 27. února akční plán, jak se vypořádat s

následky zemětřesení v krátkodobém, střednědobém i dlouhodobém

horizontu. Dokument počítá s „upřednostněním státních stavebních

https://sana.sy/ru/
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společností při realizaci projektů obnovy poškozené infrastruktury a

výstavby obytných komplexů“. 

Ze Spojených arabských emirátů do Sýrie během uplynulého dne

přiletělo pět letadel s humanitárním nákladem pro oběti

zemětřesení, dvě z nich přistála na ruské letecké základně

Khmeimim. Oznámil to ve čtvrtek zástupce vedoucího ruského

Centra pro usmíření válčících stran (CPVS) v Sýrii kontradmirál Oleg

Gurinov.

„Přísun humanitární pomoci z jiných zemí pokračuje

prostřednictvím mezinárodní spolupráce. Za posledních 24 hodin

dorazilo ze Spojených arabských emirátů do Syrské arabské

republiky pět letadel s humanitárním nákladem, včetně dvou na

ruskou leteckou základnu Khmeimim,“ řekl Gurinov.

V polní nemocnici dislokované v Aleppu podle něj specialisté ze

zdravotnického oddělení běloruských ozbrojených sil spolu s ruskými

zdravotníky nadále poskytují pomoc syrským občanům, kteří trpěli

zemětřesením. „Celkem od 17. února dostalo pomoc 1858 lidí, 153 za

den,“ dodal. 

Watch Video At: https://youtu.be/bxoesrRiAR8

https://youtu.be/bxoesrRiAR8
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Přílet srbského letadla s humanitární pomocí pro oběti zemětřesení.

Watch Video At: https://youtu.be/AKK0UsiS6D8

Latakia: Delegace z Červeného půlměsíce emirátů distribuovala

pomoc a dárky dětem v dětské nemocnici.

Watch Video At: https://youtu.be/uAlnVlOtunw

https://youtu.be/AKK0UsiS6D8
https://youtu.be/uAlnVlOtunw
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Guvernér Aleppa Hussein Diab jednal s íránskou delegací vedenou

viceprezidentem Společnosti syrsko-íránského přátelství v Radě

Shura Abbasem Kalrem. Byla vyjádřena soustrast v souvislosti s

oběťmi zemětřesení a solidarita se syrským lidem tváří v tvář

humanitární katastrofě.

Během setkání delegace znovu potvrdila podporu syrského lidu,

pokračující spolupráci a upevňování přátelských vztahů k řešení

společných problémů.

Diab zase zdůraznil silné přátelství mezi těmito dvěma národy.

Ocenil postoj Íránu k nespravedlivé teroristické válce a poznamenal,

že osa odporu v boji proti teroristům zvítězila.

Guvernér informoval o škodách v provincii v důsledku přírodní

katastrofy. Vyzval ke zrušení ekonomických sankcí vůči oběma

spřáteleným zemím.

V prohlášení pro novináře vedoucí delegace uvedl, že účelem

návštěvy Damašku a Aleppa bylo vyjádřit soustrast a podporu

syrským bratrům ze strany vedení a lidu Íránu.

Patriarcha John X Yazigi přijel do Aleppa na návštěvu solidarity s

oběťmi zemětřesení.

https://youtu.be/zZ2iNz_1qbc
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Watch Video At: https://youtu.be/zZ2iNz_1qbc

Jeden voják Syrské arabské republiky (SAR) byl zraněn v provincii

Idlib v důsledku ostřelovací palby ozbrojenců. Oznámil to ve čtvrtek

kontradmirál Oleg Gurinov, zástupce vedoucího Ruského střediska

pro usmíření válčících stran v SAR.

„V provincii Idlib byl v důsledku odstřelovacího útoku teroristů z

oblasti Kansafra na pozice vládních sil v oblasti osady Maarret-

Muhos zraněn jeden syrský voják,“ řekl Gurinov. na briefingu.

Podle něj bylo za poslední den v deeskalační zóně Idlibu

zaznamenáno pět ostřelování z pozic teroristických skupin Džabhat

al-Nusra a Islámské strany Turkestánu (v Ruské federaci zakázané) 

Tři lidé zemřeli v důsledku útoku na ně ozbrojenců IS v oblasti

Duizen jihovýchodně od Salamiyah v provincii Hamá.

Zdroj z policejního oddělení Hamá řekl korespondentovi SANA, že

těla tří místních obyvatel se střelnými zraněními, kteří zemřeli rukou

teroristů IS, byla převezena do nemocnice Salamiya. Tragédie se

stala, když lidé sbírali lanýže.

Předtím bylo pět lidí zabito a více než čtyřicet bylo zraněno v

důsledku výbuchu miny, kterou zanechali teroristé ISIS v oblasti

Kabajeb na jihozápadě provincie Deir ez-Zor.

Houba lanýžová je jedním ze zakopaných pokladů, které lákají

farmáře, aby ji hledali kvůli své vysoké ceně, ale sběr lanýžů je

nebezpečný v zemi poseté minami, kde jsou během sklizně minami

zabity stovky Syřanů.

https://youtu.be/zZ2iNz_1qbc
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Watch Video At: https://youtu.be/vR29MUhQTjk

Pět lidí bylo zabito a více než čtyřicet bylo zraněno v důsledku

výbuchu miny, kterou zanechali teroristé ISIS na jihozápadě

provincie Deir ez-Zor.

Korespondent SANA v Deir ez-Zor oznámil, že mina vybuchla pod

náklaďákem vezoucím skupinu lidí na sběr lanýžů v oblasti Kabajeb.

V předvečer 10 lidí bylo zabito a 12 bylo zraněno, když explodovaly

dvě miny zanechané teroristy IS v okolí Salamiyah na východě

provincie Hamá.

https://youtu.be/vR29MUhQTjk
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Watch Video At: https://youtu.be/syaFq0HfaOY

IZRAEL

Izraelský premiér Benjamin Netanjahu ve středu večer pronesl

zvláštní televizní projev k občanům země po dni nepokojů na

opozičních protestech v Tel Avivu. Ve svém projevu, který odvysílala

izraelská televize, řekl svým politickým oponentům, že je nepřijatelné

vést zemi cestou anarchie a násilí.

"Občané Izraele, právo demonstrovat je základní demokratickou

hodnotou, ale svoboda demonstrovat nedává svobodu paralyzovat

zemi," řekl.

Netanjahu poznamenal, že mezi Izraelci jsou příznivci i odpůrci

reformy soudnictví, která vyvolala právě protesty, které se 1. března

změnily v nepokoje. „V demokracii však existují jasná pravidla pro

debatu. Existují červené čáry, které se nesmí překročit, bez ohledu na

to, jak hluboká, hořká a emotivní tato debata je. Jasná a zřetelná

červená čára je, že násilí a anarchie jsou absolutně zakázány,“ řekl

premiér.

https://youtu.be/syaFq0HfaOY
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Počínání demonstrantů přirovnal k událostem v palestinské vesnici

Huwara na Západním břehu Jordánu, kde se 26. února židovští

osadníci bouřili a zapalovali v reakci na zabití dvou Izraelců

palestinskými radikály. „Řekl jsem delikventům [v Huvaru], že

nebudeme tolerovat situaci, kdy si každý dělá, co chce. Nebudeme

tolerovat násilí. Nebudeme tolerovat urážky od policistů. Nebudeme

tolerovat dálniční blok. Nebudeme tolerovat výhrůžky veřejně

činným osobám a jejich rodinám. Nedovolíme nikde porušování

zákona a násilí,“ zdůraznil šéf vlády a vyzval všechny strany, aby

zachovaly klid a vyjádřil naději, že brzy budou všichni schopni

navázat dialog.

Na společné tiskové konferenci mezi ministrem financí Bezalelem

Smotrichem a předsedou Histadrut Aronem Bar-Davidem byly

oznámeny podmínky nové kolektivní smlouvy pro veřejný sektor.

Kromě postupného zvyšování platů o 11 % do roku 2026 dostane

každý člen Histadrut 6 000 šekelů jako dárek k Pesachu.

Taková je platba za Histdrutovu neúčast v politickém boji proti

„právní reformě“ a stávkám. Bar-David pohrozil celostátní stávkou ve

veřejném sektoru ještě před jmenováním vůdce „náboženského

sionismu“ do funkce šéfa ministerstva financí, znal „libertariánské“

názory Smotricha a jeho deklaraci o nutnosti omezit odbory.

Po jmenování ministr financí zmírnil tón a raději splnil všechny

požadavky Histadrut, čímž vládě „koupil“ podporu mocné

organizace.

Do roku 2024 se pracovní týden ve veřejném sektoru zkrátí na 40

hodin, zatímco mzdy porostou. Asistentům a asistentům vychovatelů

a učitelů odklepl Histadrut zvýšení platů o 30 %, takže jejich výdělky

vzrostou na 7000 - 8000 šekelů měsíčně.

Arnon Bar-David oznámil, že získal od ministerstva financí upuštění

od plánů na odložení další etapy realizace víceletého programu na

snížení daní z penzijního spoření. Rozpočet na příští roky bude opět
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schodkový a ministerstvo financí zahrnulo do zákona o státní

regulaci zpoždění realizace programu, což hrozí výrazným snížením

příjmů izraelských důchodců.

Premiérova manželka Sarah Netanjahuová poprvé reagovala na

události v Tel Avivu, kde včera levicoví demonstranti obklíčili

kadeřnictví, kde byla ubytována.

„Chtěl bych vám z celého srdce poděkovat za ohromnou podporu a

mnoho povzbudivých zpráv, které dostávám na sociálních sítích i

osobně. Hrozná událost, která se stala včera, mohla skončit vraždou.

Je čas zastavit anarchii. Je čas, aby opoziční vůdci odsoudili násilí,

anarchii a podněcování. Ráda bych poděkovala bezpečnostním

složkám, policii, policii, strážcům Shin Bet, ministru národní obrany

Benu Gabirovi a komisaři Kobi Shabtaiovi za jejich osobní péči,“

napsala a přidala k příspěvku fotografii.

K tomuto prohlášení se již vyjádřili lídři protestů proti reformám

soudnictví. Podle nich bylo včera v noci hospitalizováno 11 lidí kvůli

násilí na pokyn „teroristy Bena Gvira“ a 71 lidí bylo zatčeno „bez

důvodu stanoveného soudem“.

„To vše pár dní poté, co Netanjahu vyzval k bití demonstrantů.

Premiér, který podněcuje své vlastní občany, je nehodný a

skutečnost, že jeho žena lže izraelské veřejnosti, nezakryje

skutečnost, že se pokouší o státní převrat,“ stojí v prohlášení.
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Watch Video At: https://youtu.be/CKIz8NbDgPo

Watch Video At: https://youtu.be/KgxoVSjrFgY

Izraelské síly zabily ve čtvrtek u města Qalqilya na západním břehu

Jordánu palestinského teenagera. Oznámilo to palestinské

ministerstvo zdravotnictví.

Patnáctiletý Arab podle něj zemřel na místě na následky střely do

zad. Během stejného incidentu utrpěli střelná zranění další dva

Palestinci. Jeden z nich byl v kritickém stavu převezen do místní

https://youtu.be/CKIz8NbDgPo
https://youtu.be/KgxoVSjrFgY
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nemocnice.

Izraelská armáda provádí od 10. dubna 2022 protiteroristické

operace a nálety na Západním břehu v reakci na sérii teroristických

útoků ve městech židovského státu. V roce 2022 bylo při potyčkách s

Izraelci zabito více než 220 Arabů. 

Okupační síly zajaly muže a dítě jako lidské štíty při náletu na tábor

Aqabat-Jaber.

Watch Video At: https://youtu.be/cXHF-wzJi2U

ÍRÁN

Generální ředitel Mezinárodní agentury pro atomovou energii

(MAAE) Rafael Grossi se plánuje setkat s íránským prezidentem

Ebrahimem Raisim 4. března během návštěvy Teheránu, aby

projednali „obnovení dialogu“ o íránské jaderné dohodě. Informoval

o tom ve středu televizní kanál Euronews.

Grossi podle svého diplomatického zdroje dal jasně najevo, že

Teherán navštíví pouze pod podmínkou, že si promluví s Raisim.

Uprostřed zhoršující se spolupráce si šéf MAAE „chce být schopen

restartovat vztahy na nejvyšší úrovni“.

https://youtu.be/cXHF-wzJi2U
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Schůzka je naplánována na ráno a večer se šéf MAAE vrátí do Vídně,

uvedl zdroj.

Íránská tisková agentura Fars informovala 1. března, že Grossi dorazí

do Teheránu večer 3. března. Agentura poznamenala, že Grossi se

„setká s představiteli“ Islámské republiky a projedná s nimi „různé

záležitosti“. 

Generální ředitel Mezinárodní agentury pro atomovou energii

(MAAE) Rafael Grossi doufá, že kontakty s Íránem budou udržovány

„na velmi vysoké úrovni“. Uvedl to ve čtvrtek v odpovědi na dotaz

ázerbájdžánské agentury APA.

„Jak bylo oznámeno, provádíme inspekci v Íránu. Myslím, že je velmi

důležité, abychom udržovali dialog, naše kontakty s Íránem. <…>

Vzhledem k tomu, že v Íránu dochází k událostem, které vzbuzují

obavy, měla by být [u toho] přítomna MAAE, aby rozptýlila

pochybnosti, objasnila, co se děje, a vyhnula se prohlubování

problémů. Proto jsem vždy říkal svým íránským partnerům o

důležitosti našich setkání, doufám, že na velmi vysoké úrovni.

Doufám, že to tak bude,“ řekl Grossi.

Grossi se ve čtvrtek v Baku zúčastnil summitu kontaktní skupiny

Hnutí nezúčastněných. Den předtím íránská tisková agentura Fars

uvedla, že generální ředitel MAAE přijede v pátek do Teheránu, kde

se „setká s představiteli“ Islámské republiky a projedná s nimi „různé

záležitosti“.

Francie je znepokojena tím, že experti Mezinárodní agentury pro

atomovou energii (MAAE) v Íránu objevili částice uranu údajně

obohacené přes 80 %. Oznámila to ve čtvrtek tisková tajemnice

francouzského ministerstva zahraničí Anne-Clair Legendreová.

„Tato zpráva ukazuje pro Írán velmi znepokojivou trajektorii, která

nemá žádné opodstatnění a ukazuje na bezprecedentní a extrémně

vážný vývoj,“ citovala ji Agence France-Presse.
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Příběh s údajným íránským obohacením uranu až na 84 % lze

považovat za uzavřený, výsledný produkt nepřesáhl hranici 60 %. V

rozhovoru pro TASS to uvedl stálý zástupce Ruské federace u

mezinárodních organizací ve Vídni Michail Uljanov.

Dříve Bloomberg s odkazem na zdroje uvedl, že inspektoři z

Mezinárodní agentury pro atomovou energii (MAAE) po pravidelné

kontrole zjistili, že Írán obdržel uran obohacený na asi 84 %. Později

agentura Reuters s odkazem na agenturní zprávu uvedla, že MAAE je

v kontaktu s Íránem, aby zjistila původ částic obohaceného 83,7 %

uranu. Írán rovněž informoval MAAE o možných „nezamýšlených

výkyvech“ úrovně obohacování.

„Tento problém lze považovat za uzavřený. Faktem je, že v procesu

obohacování uranu dochází k emisím nevýznamného množství částic

s vyšší úrovní obohacení, “řekl Uljanov. Stálý zástupce Ruské

federace zdůraznil, že „konečný produkt“ obecně nepřekračuje

hranici 60 %. "To, jak ukazuje hloubková studie MAAE, se stalo v

Íránu," řekl.

Bloomberg poznamenává, že pro vytvoření jaderných zbraní je nutné

dosáhnout obohacení uranu až na 90 %. Podle mluvčího Íránské

organizace pro atomovou energii Behrouze Kamalvandiho se Írán

dosud nepokusil obohacovat uran nad 60 %.

Podle Euronews se generální ředitel MAAE Rafael Grossi plánuje

setkat s íránským prezidentem Ebrahimem Raisim 4. března během

návštěvy Teheránu, aby projednali „obnovení dialogu“ o íránské

jaderné dohodě. 
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Watch Video At: https://youtu.be/bQRmMeltSHA

Zástupkyně odboru zahraniční politiky vyjádřila svou plnou podporu

MAAE v jejím „úsilí získat vysvětlení od Íránu“. Agence France-

Presse za sebe poznamenává, že po návštěvě generálního ředitele

MAAE Rafaela Grossiho v Íránu se Spojené státy a země eurotrojky

(Velká Británie, Francie a Německo) rozhodnou, zda předloží návrh

rezoluce o epizoda zasedání Rady guvernérů MAAE.

Michail Uljanov, stálý zástupce Ruské federace u mezinárodních

organizací ve Vídni, agentuře TASS řekl, že v procesu obohacování

uranu dochází k emisím malého množství částic s vyšším stupněm

obohacení a „konečný produkt“ nepřesahuje 60. % známky obecně,

což potvrdily výsledky otázky hloubkové studie od MAAE. Podle něj

lze tuto problematiku považovat za uzavřenou. 

Íránský ministr zahraničí: Washington by se měl vrátit k jaderné

dohodě a neměl by být klamný.

https://youtu.be/bQRmMeltSHA
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Watch Video At: https://youtu.be/wm1clcyeSrA

Americké ministerstvo financí ve čtvrtek přidalo na svůj sankční

seznam řadu íránských petrochemických společností a také 20

plavidel. Uvádí se to v rozšířeném prohlášení finančního oddělení.

Omezení byla uvalena na Bushehr Petrochemical Company,

petrochemickou společnost Shiraz Petrochemical, čínské lodní

společnosti, Global Marine Ship Management a Shanghai Xuanrun

Shipping Company Limited, vietnamskou ropnou a plynárenskou

společnost Golden Lotus Oil Gas and Real Estate Joint Stock

Company a švédskou Management ze Spojených arabských emirátů.

Na černou listinu se dostaly dvě desítky tankerů pro přepravu

petrochemických produktů, suché nákladní lodě pod vlajkami

Vietnamu, Číny, Panamy, Svatého Tomáše a Principu, Svatého

Vincenta a Grenadin, Toga a Tuvalu. 

Na rozdíl od Západu mají Írán, Rusko a Čína politickou vůli jednat o

„oživení“ Společného komplexního akčního plánu pro íránský

jaderný program (JCPOA), řekl ruský zmocněnec u mezinárodních

organizací ve Vídni Michail Uljanov.

https://youtu.be/wm1clcyeSrA
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V rozhovoru pro TASS řekl, že k resuscitaci jaderné dohody je v této

fázi potřeba jediné: návrat vyjednavačů do Rakouska a úspěšné

dokončení diskuse.

„Je to docela možné, pokud existuje vhodná politická vůle. Má to

Írán, Rusko a Čína. Ze strany západních zemí to nepozorujeme,“ řekl

Uljanov.

Izrael může být rychlejší v rozhodování o úderech proti íránskému

jadernému programu kvůli jeho přání získat ruské protiletadlové

raketové systémy S-400. Informovala o tom ve čtvrtek agentura

Bloomberg s odvoláním na zdroje z Izraele a Spojených států.

Írán podle něj usiluje o získání S-400 od Ruska, což Izrael považuje

za překážku potenciálních úderů proti jaderným zařízením Teheránu.

Vyhlídka na íránský S-400 „urychlí rozhodnutí o možném útoku,“

citovala agentura zdroje.

Dva zástupci agentury uvedli, že do konce letošního roku bude mít

Teherán dostatek 60% obohaceného uranu na výrobu 10 bomb.

Izraelský premiér Benjamin Netanjahu již dříve prohlásil, že

věrohodná hrozba vojenskou silou je jediným způsobem, jak zabránit

zemím jako Írán ve vývoji jaderných zbraní. 

Íránský prezident Ebrahim Raisi a ministr pro ropu Javad Oudji ve

čtvrtek uvedli do provozu 14. fázi ložiska plynu South Pars.

Informovala o tom agentura Klub mladých novinářů.

„S otevřením této linky bude do rafinérií v zemi denně dodáváno

dalších 50 milionů metrů krychlových. m plynu,“ cituje agentura

ministra ropy.

Největší naleziště ropy a zemního plynu na světě „North-South Pars“

se nachází ve střední části Perského zálivu v teritoriálních vodách

Kataru („severní“) a Íránu („jižní Pars“). Celkové geologické zásoby

pole se odhadují na 51 bilionů metrů krychlových. m zemního plynu
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a 7,7 miliardy metrů krychlových. m kondenzátu, vytěžitelné zásoby -

35,6 bilionů metrů krychlových. m zemního plynu a 3 miliardy metrů

krychlových. m kondenzátu. 

Ukrajina neposkytla důkazy o používání údajně íránských

bezpilotních vzdušných prostředků (UAV) ruskými ozbrojenými

silami. V rozhovoru pro CNN to ve středu uvedl íránský ministr

zahraničí Hossein Amir Abdollahian.

„Nedodáváme zbraně ani jedné straně [konfliktu],“ řekl šéf íránského

ministerstva zahraničí s tím, že od začátku ruské speciální vojenské

operace Teherán trvá na „politickém dialogu“. Tvrzení, že Írán

údajně dodává Ruské federaci UAV pro použití na Ukrajině,

Abdollahian označil za lživá.

Íránští experti podle ministra „prostudovali snímky“ poskytnuté

ukrajinskou stranou a dospěli k závěru, že „tyto snímky nejsou v

žádném případě spojeny s Íránem“. „Čtyři měsíce jsme čekali na

druhé kolo jednání a očekáváme, že [představitelé ukrajinských

úřadů] přijdou a předloží skutečné dokumenty. Ukrajinci opakují, že

[to se stane] za dva týdny, brzy, ale zatím se nic nestalo,“ řekl íránský

ministr zahraničí.

Spolupráce mezi Moskvou a Teheránem ve vojenské oblasti je jasně v

souladu s mezinárodním právem, ale mnozí o tom spekulují, řekl

náměstek ruského ministra zahraničí Sergej Rjabkov.

"Naše vojensko-technická spolupráce s Íránem je v souladu s

mezinárodními závazky i národní legislativou," řekl během brífinku.

Podle diplomata se „takové situace“ využívají k politickým účelům.

Jak však dodal Rjabkov, Moskva zohledňuje zájmy související s

bezpečností zemí, včetně těch v Perském zálivu a dalších regionech.

Írán a Severní Korea podle návrhu americké národní strategie

kybernetické bezpečnosti představují pro USA stále větší hrozbu v

kyberprostoru prostřednictvím zvýšené úrovně sofistikovanosti a
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touhy provádět zákeřnou činnost.

„Vlády Íránu a Severní Koreje stejně zvyšují úroveň sofistikovanosti a

touhy provádět zákeřnou činnost v kyberprostoru,“ stojí v

dokumentu.

Írán prý využívá své zdroje k ohrožování amerických spojenců na

Blízkém východě a jinde, zatímco KLDR se zapojuje do kriminálních

aktivit, včetně krádeží kryptoměn, distribuce ransomwaru a

nasazování „tajných pracovníků v oblasti informačních technologií“,

aby „naplňovali své jaderné ambice“.

„Další rozvoj těchto schopností může významně ovlivnit zájmy

Spojených států, spojenců a partnerů,“ tvrdí autoři strategie.

Americká administrativa návštěvu íránských válečných lodí v Brazílii

odmítla komentovat.

„Když jsme dostali tyto typy otázek ohledně schůzek nebo nějaké

interakce, dali jsme jasně najevo, že o tom odsud nebudeme mluvit.

Přesměroval bych vás do těchto dvou zemí. Nebudu mluvit o

potenciální schůzce nebo potenciální interakci,“ odpověděla tisková

tajemnice Bílého domu Karine Jean-Pierreová na středečním

brífinku, když byla dotázána na reakci vlády USA na rozhodnutí

Brazílie umožnit dvěma vojenským pracovníkům vstup do přístav

Rio de Janeiro, íránské lodě.

Zástupci prezidenta Spojených států bylo řečeno, že se nejedná o

setkání. "No, v tomto případě evidentně probíhá nějaký druh

interakce." Odsud o tom nebudu mluvit,“ odpověděl Jean-Pierre.

Podle americké strany vpluly do přístavu Rio de Janeiro 26. února

dvě íránské válečné lodě. Původně jim bylo údajně v lednu uděleno

povolení k tomuto přístavu. Poté však na nátlak Spojených států

brazilské úřady toto rozhodnutí údajně přehodnotily. 

IRÁK
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Politický vůdce iráckých Kurdů, předseda Demokratické strany

Kurdistánu (KDP) Masúd Barzání, se ve čtvrtek ve své rezidenci ve

městě Salah al-Dín (nacházející se v severním Iráku) setkal s ruským

velvyslancem v Bagdádu Elbrusem Kutraševem. Informoval o tom

portál Shafaq News.

Podle něj si strany během schůzky, které se zúčastnil ruský konzul v

Erbilu Maxim Rubin, „vyměnily názory na politickou situaci a měnící

se sjednocení na globální a regionální úrovni“.

Kromě toho podle portálu účastníci setkání diskutovali „o politickém

procesu v Iráku a úsilí nové irácké vlády překonat [výzvy, kterým

čelí], situaci v iráckém Kurdistánu, problém boje proti terorismu a

extremismu. a také vztahy mezi Ruskem a Irákem. 

Šokující scény vysychání rozsáhlých oblastí řek Tigris a Eufrat.

Watch Video At: https://youtu.be/XkUQb1iXIj8

KROCAN

Ruský ministr zahraničí Sergej Lavrov řekl, že jednal s ministry

zahraničí Číny, Brazílie a Turecka o přechodu k vyrovnání v

národních měnách a nových dodavatelských řetězcích.

https://youtu.be/XkUQb1iXIj8
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„Přechod k novým dodavatelským řetězcům, které budou chráněny

před svévolí Západu, před sankcemi a jinými nezákonnými akcemi,

přechod k vypořádání v národních měnách v souvislosti s

nejhrubšími zneužitími, které Američané jako emitenti dolaru

dovolují, a Evropská unie jako emitent eura, Japonci, mimochodem

také aktivně zneužívají svůj jen. To vše bylo projednáno při mých

kontaktech s mým čínským kolegou, s ministry Brazílie a Turecka,“

řekl Lavrov ve čtvrtek na tiskové konferenci po zasedání Rady

ministrů zahraničí G20 (CMFA) v Dillí. „Toto je samozřejmě

nejdůležitější součást naší bilaterální spolupráce, kterou je třeba

chránit před tím, co dělá Západ ve světové ekonomice,“ řekl ministr.

Nespolehlivost dolaru je nyní každému jasná a mnoho lidí o ní

veřejně mluví, zdůraznil Lavrov. „Ale i ti, kteří o tom veřejně

nemluví, začínají přemýšlet o tom, jak se dlouhodobě chránit před

opakováním takových svévolných akcí,“ dodal ruský ministr

zahraničí. 

Podpora turecké vládnoucí Strany spravedlnosti a rozvoje (AKP)

Tayyipa Erdogana před novými volbami klesla pod 30 %. Mehmet

Posteki, šéf ORC, společnosti zabývající se výzkumem veřejného

mínění, to ve čtvrtek řekl deníku Sozcu.

Společnost provedla průzkumy ve 45 provinciích v Turecku ve dnech

22. až 27. února. Zúčastnilo se jich 4,7 tisíce lidí: studie odráží náladu

ve společnosti po ničivých zemětřesení v zemi. AKP aktuálně získává

29,1 % podpory obyvatelstva, přičemž za poslední měsíc ztratila 1,1

%. Strana nacionalistického hnutí (MHP), která je v alianci s AKP,

ztratila pouze 0,1 % a podporuje ji 5,4 % voličů. Navíc, jak Posteki

poznamenává, v lednu se AKP podařilo zvýšit svou popularitu a

překročit hranici 30 %, ale kvůli zemětřesením se míra podpory

snížila.

Šéf ORC poznamenal, že od roku 2018 ztratila AKP 13,5 % voličů. V

tuto chvíli Republikánská aliance AKP a MHP získává 34,5 %

podpory a Národní aliance šesti opozičních stran – 48,6 %. Toto
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rozdělení hlasů nebude stačit AKP k získání většiny v parlamentu,

kterou ztratila v předchozích volbách.

Ne všechny hlavní průzkumy veřejného mínění v Turecku dosud

provedly nebo zveřejnily své průzkumy veřejného mínění, ale většina

provedených průzkumů naznačuje, že AKP bude muset udělat hodně

práce, aby rating zvýšil. Výzkumné centrum Areda zároveň provedlo

průzkum mezi zhruba 3 tisíci občany a zjistilo, že pro Erdoganovu

kandidaturu by dnes v prezidentských volbách hlasovalo 49,8 %

voličů. Šéf hlavní opoziční Republikánské lidové strany Kemal

Kılıçdaroğlu dostává podle studie pouhých 21,7 %. K vítězství v

prvním kole musí kandidát na prezidenta získat více než 50 %.

Volby prezidenta a složení nového parlamentu by se v Turecku měly

konat nejpozději 18. června letošního roku. Erdogan ve středu

potvrdil svůj záměr přesunout hlasování na 14. května, aby se stihlo

období prázdnin, zkoušek ve vzdělávacích institucích a náboženských

svátků. V tomto ohledu se očekává, že 10. nebo 11. března oznámí

oficiální datum hlasování. K jeho schválení bude zapotřebí buď

souhlas parlamentu, nebo samostatný prezidentský dekret. 

Alianci šesti tureckých opozičních stran (Lidová aliance) se ve čtvrtek

nepodařilo rozhodnout o kandidátovi, který bude kandidovat v

prezidentských volbách. Informuje o tom televizní stanice A Haber.

Podle něj politici plánují uspořádat další schůzku, aby o tomto

problému diskutovali 6. března.

A Haber uvedl, že nebylo možné schválit jediného kandidáta kvůli

tomu, že předsedkyně Dobré strany Meral Aksener se staví proti

kandidatuře šéfa hlavní opoziční Republikánské lidové strany

Kemala Kılıçdaroğlua.

Turecká aliance šesti opozičních stran (Lidová aliance) možná

vyhlásí opozičního kandidáta pro prezidentské volby 6. března.

Informuje o tom list Milliyet.
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Je třeba poznamenat, že strany „dospěly ke společné dohodě“ o

kandidatuře, ale musí uspořádat další jednání, po kterém bude

kandidát oznámen.

Kanál A Haber TV již dříve uvedl, že nebylo možné schválit jediného

kandidáta kvůli tomu, že se předseda Dobré strany Meral Aksener

postavil proti kandidatuře šéfa hlavní opoziční Republikánské lidové

strany Kemala Kılıçdaroğlua.

V Istanbulu bude proveden rozsáhlý program na přesídlení domů,

které jsou při zemětřesení potenciálně nebezpečné. Plánuje se

vytvoření dvou rezervních zón na atolské a evropské části města.

Šéf ministerstva ekologie Murat Kurum informoval, že vedení je hrdé

na to, že provádí rozsáhlé přesídlení domů, kterým hrozí zřícení při

zemětřesení. Plánuje se, že program přesídlení se dotkne obyvatel 1,5

milionu domů této kategorie.

Kancelář starosty již dříve poznamenala, že v domech, které nejsou

připraveny na nová zemětřesení, žije asi deset tisíc lidí.

Pro realizaci projektu budou organizovány dvě rezervní zóny na

atolské a evropské části města.

Na Valném shromáždění Velkého národního shromáždění Turecka

byl jednomyslně přijat návrh na zřízení parlamentní studijní komise

pro vyšetřování důsledků zemětřesení v Kahramanmarasu.
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Watch Video At: https://youtu.be/Zfyi1jKPrg0

Požár v chemické továrně v turecké Ankaře zabil jednoho člověka.

Informoval o tom 2. března turecký list Milliyet na svém Twitteru.

Podle deníku byli zraněni tři lidé. Firma, kde požár vypukl, se

nachází v průmyslovém areálu.

Záběry zveřejněné publikací ukazují, jak se nad podnikem zvedají

oblaka černého kouře. Na místě zasahují záchranné složky. Čtyři

cisterny s chemikáliemi dostali hasiči pod kontrolu.

U tureckého pobřeží vypukl trajekt pro auta, který proplouval mezi

Bandirmou a Tekirdagem. Kromě aut převážel i lidi, z nichž někteří

byli kvůli mimořádné události zraněni.

Ráno z neznámého důvodu vypukl požár v Marmarském moři poblíž

tureckého města Tekirdag na trajektu převážejícím lidi a auta a zranil

30 lidí, uvedla turecká tisková agentura IHA.

Je známo, že trajekt mířil z města Bandirma do Tekirdagu, nejméně

30 lidí na palubě se nadýchalo zplodin hoření, všichni dostali

lékařskou pomoc, píše RIA Novosti s odvoláním na tureckou

agenturu.

https://youtu.be/Zfyi1jKPrg0
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Požár je již uhašen, na palubě přívozu nyní pracují vyšetřovatelé,

kteří zjišťují příčiny požáru a posuzují škody na přívozu a autech.

SAUDSKÁ ARÁBIE

Ministři obrany Saúdské Arábie a Velké Británie Khaled bin Salman

Al Saud a Ben Wallace podepsali prohlášení o záměru, podle kterého

se blízkovýchodní království může zapojit do vývoje šesté generace

programu leteckého komplexu FCAS / SCAF (Future Combat Air

System). Informovala o tom Saúdská tisková agentura (SAP).

Šéfové rezortů obrany obou zemí se podle něj sešli 1. března v Rijádu.

Strany diskutovaly o vyhlídkách spolupráce v oblasti bezpečnosti a

také o „mezinárodních a regionálních otázkách společného zájmu“.

Prohlášení o záměru, podepsané během ministerského setkání, má

„definovat komplexní a sdílenou vizi budoucího partnerství pro

letecké vojenské operace a společné projekty v oblasti průmyslu,

výzkumu a vývoje“.

Letecký komplex FCAS, jehož vývoj začal v roce 2017, obsahuje sedm

technologických komponent. Tou klíčovou je stíhačka šesté generace.

Kromě toho FCAS zahrnuje nejnovější letecký motor, pokročilý

systém leteckých zbraní, nejnovější „spolehlivé wingman“ drony,

pokročilé senzory a stealth technologii, stejně jako cloudové úložiště

a síť pro přenos dat.

Program byl pozastaven ve fázi výzkumu 1A (fáze 1A) v roce 2020.

Očekávalo se, že vývojáři zahájí další fázi 1B začátkem roku 2021, ale

jednání mezi vládami zemí zapojených do vývoje a výrobními

společnostmi se protáhla až do konce roku 2022.

Izraelské úřady zvažují zahájení dočasných přímých letů do Saúdské

Arábie, které by během letošního období hadždž mohli využít

palestinští věřící k pouti do muslimských svatyní. Oznámila to ve

čtvrtek televizní stanice i24NEWS.
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Lety do Mekky mají být podle jeho zdrojů organizovány z letiště

Ramon na jihu země u města Ejlat u Rudého moře. Takový krok,

říkají zdroje, považuje izraelská strana za jedno z opatření k

deeskalaci napětí, které se v posledních měsících zvýšilo ve vztazích s

Palestinci.

Podle i24NEWS již byla tato otázka věcně projednána na setkáních se

zástupci izraelských donucovacích orgánů a dopravních odborů. V

důsledku těchto diskusí dospěly izraelské úřady k závěru, že

iniciativa se zdá být obecně proveditelná. Předpokládá se, že

palestinští poutníci přijedou na letiště Ramon speciálními autobusy

jako součást organizovaných skupin, protože izraelské úřady

očekávají zajištění obecné bezpečnosti, uvádí televizní kanál.

Palestinci, kteří nemají izraelské doklady, nemohou bez zvláštního

povolení používat letiště Ben Gurion, hlavní letecký přístav

židovského státu. Obvykle musí cestovat do Ammánu, což zahrnuje

překračování kontrolních bodů a zdlouhavé kontroly na hranicích,

poznamenává i24NEWS.

Kromě souhlasu izraelských úřadů vyžaduje otázka zahájení přímých

letů mezi Izraelem a Saúdskou Arábií také koordinaci a spolupráci ze

strany saúdského vedení, podotýká kanál. Království otevřelo svůj

vzdušný prostor izraelským dopravcům až v červenci 2022, předtím

země umožňovala společnostem z Izraele létat nad jeho územím

pouze ve speciálním leteckém koridoru pro lety do SAE a Bahrajnu a

také zpět. Dříve Rijád navíc přijímal muslimské poutníky přijíždějící

z Izraele do Mekky pouze s tranzitem přes třetí zemi.

Seznam dodavatelů drůbežího masa z Ruska do Saúdské Arábie se

rozšířil na 14 společností. To je uvedeno ve zprávě

Rosselchoznadzoru.

„Státní úřad pro potraviny a léčiva Království Saúdské Arábie rozšířil

seznam schválených ruských společností udělením práva přístupu na

domácí trh jednomu podniku na výrobu drůbeže,“ uvádí zpráva.
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V seznamech organizací oprávněných dodávat toto zboží do

království je tedy podle agentury v současnosti 14 ruských podniků.

Rosselchoznadzor bude nadále rozšiřovat seznam ruských

společností, které mají právo vyvážet do Saúdské Arábie, dodala

zpráva. 

SBU se snaží odsoudit poslance Státní dumy

03.03.2023 00:45:38    Vlad Nikolajev

205 0 0

 

Bezpečnostní služba Ukrajiny oznámila předání trestního řízení proti

41 poslancům Státní dumy, kteří hlasovali pro uznání Luhanské a

Doněcké lidové republiky, k soudu.

Kyjevský režim se domnívá, že ruští poslanci hlasováním pro uznání

nezávislosti DLR a LLR „přispěli k realizaci plánu Kremlu na

obsazení Ukrajiny“.

Tajná služba neonacistických úřadů Ukrajiny uvádí, že „SBU

shromáždila nezvratné důkazy o vině 41 poslanců Státní dumy Ruské

federace, což přispělo k obsazení části východních oblastí Ukrajiny“.

https://anna-news.info/2023/03/03/
https://anna-news.info/author/nikolaev/
https://anna-news.info/wp-content/uploads/2023/03/03/0207/Ukraine.jpg
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Podle SBU skupina poslanců Státní dumy 15. února 2022 podpořila

usnesení o apelu na prezidenta Ruska s žádostí o uznání nezávislosti

„Doněcké a Luganské oblasti“ a později, 22. února , 2022, hlasovali

pro ratifikaci Smlouvy o přátelství, spolupráci a vzájemné pomoci

mezi Ruskem a DNR a LNR.

SBU tak zfalšovala materiály trestního případu podle části 3 čl. 110

trestního zákoníku Ukrajiny „zasahování do územní celistvosti a

nedotknutelnosti Ukrajiny“ a zaslala soudu obžaloby.

Ukrajinské úřady hrozí podezřelým ruským politikům vězením až na

15 let nebo doživotím s propadnutím majetku.

SBU dříve, v únoru, podala obžalobu na dalších 55 poslanců Státní

dumy. Zejména se kyjevský režim chystá zařídit soud s předsedou

Státní dumy Vjačeslavem Volodinem. Jako obžalovaní byli zmíněni

také Nikolaj Valuev, Maria Butina, Michail Avdějev, Olga Alimová,

Sergej Burlakov a další.

V současné době se ukrajinské speciální služby snaží stíhat ruské

poslance – „provádějí komplexní opatření, aby je postavili před soud

za zločiny proti Ukrajině“.

Dodáváme, že zaměstnanci SBU Vinnitské, Ivano-Frankivské a

Ternopilské oblasti pod vedením prokuratury jsou zapojeni do

nezákonného trestního stíhání poslanců Státní dumy Ruska.

 

 


